
Protokół  Nr XXIV/2008
z sesji Rady Gminy Barciany

odbytej w dniu 21 listopada 2008 r.

Obradom sesji  przewodniczył  Przewodniczący  Rady Gminy – Henryk  Nosek.  Sesję 
rozpoczęto  o godz.  1200,  a  zakończono o godz.  1525 W obradach Rady Gminy na  15 Radnych 
uczestniczyło 13  Radnych.  W  trakcie  obrad  Przewodniczący  Rady  Gminy  zarządził  jedną 
pięciominutową przerwę. W trakcie trwania sesji – 5 Radnych dobrowolnie opuściło salę posiedzeń.
 

Porządek obrad:
1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2. Powołanie sekretarza obrad.
3.   Przedstawienie porządku obrad sesji oraz ewentualne jego zmiany.
4. Informacja  Wójta  Gminy  o  realizacji  podjętych  uchwał  Rady  Gminy  i  działaniach  między 

sesjami.
5. Interpelacje i zapytania Radnych.
6. Uchwała w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego

odprowadzania ścieków na terenie Gminy Barciany oraz dopłacie do 1 m3 ścieków.
7. Uchwała w sprawie określenia stawek dotacji przedmiotowej dla zakładu budżetowego Gminy 

Barciany. 
8. Uchwała  w sprawie  ustalenia  warunków oraz  trybu wspierania  finansowego rozwoju  sportu 

kwalifikowanego prowadzonego przez podmioty nie zaliczane do sektora finansów publicznych 
mające siedzibę na terenie Gminy Barciany.

9. Uchwała  w  sprawie  uchwalenia  regulaminu  cmentarzy  komunalnych  na  terenie  Gminy 
Barciany.

10. Uchwała w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach 
prowadzonych przez Gminę Barciany na rok 2009, określającego wysokość oraz szczegółowe 
warunki  przyznawania  nauczycielom  dodatków:  motywacyjnego,  funkcyjnego,  za  warunki 
pracy,  szczegółowe  warunki  obliczania  i  wypłacania  wynagrodzenia  za  godziny 
ponadwymiarowe  i  godziny  doraźnych  zastępstw  oraz  niektórych  innych  składników 
wynagrodzenia, dodatku mieszkaniowego, dodatku za wysługę lat oraz dodatku wiejskiego.

11. Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2008r.
12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.
13.  Wolne wnioski i informacje.
14. Wnioski mieszkańców. 
15. Sprawy różne.
16.Przyjęcie protokołu z XXIII sesji Rady Gminy.
17. Zakończenie obrad.

Ad. 1. Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek otworzył obrady XXIV sesji Rady Gminy 
Barciany.  Powitał  Radnych,  Wójta,  Sekretarza,  Skarbnika  Gminy,  dyrektorów  i  kierowników 
jednostek, sołtysów oraz wszystkich przybyłych osób/ listy obecności Radnych i sołtysów stanowią 
załączniki do protokołu /. Stwierdził, że obrady sesji są prawomocne – na ustawowy skład Rady 
obecnych jest 13 Radnych. 

Ad. 2. Na sekretarza obrad Przewodniczący powołał Radną Mariolę Szewczyk.

1



Ad. 3. Następnie Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad sesji. Zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego porządku. 

Wójt  Gminy poprosił  o  wykreślenie  z  porządku obrad projektu  uchwały  w sprawie  określenia 
stawek  dotacji  przedmiotowej  dla  zakładu  budżetowego  Gminy  Barciany.   Poprosił  o 
wprowadzenie  do  porządku  obrad  projektu  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  realizacji 
inwestycji pod nazwą modernizacja drogi powiatowej Barciany – Srokowo, oznaczoną w ewidencji 
dróg pod nr 1725N w ramach Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych. 
 
Więcej uwag nie zgłoszono.

Przewodniczący  Rady  Gminy  poddał  porządek  obrad  pod  głosowanie.  W głosowaniu  jawnym 
porządek obrad został przyjęty jednogłośnie – 13 głosów za. 

Porządek obrad po zmianach :

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2.  Powołanie sekretarza obrad.
3. Przedstawienie porządku obrad sesji oraz ewentualne jego zmiany.
4. Informacja  Wójta  Gminy  o  realizacji  podjętych  uchwał  Rady  Gminy  i  działaniach  między 

sesjami.
5. Interpelacje i zapytania Radnych.
6. Uchwała  w sprawie  zatwierdzenia  taryf  dla  zbiorowego zaopatrzenia  w wodę i  zbiorowego 

odprowadzania ścieków na terenie Gminy Barciany oraz dopłacie do 1 m3 ścieków. 
7. Uchwała w sprawie ustalenia  warunków oraz trybu wspierania  finansowego rozwoju sportu 

kwalifikowanego prowadzonego przez podmioty nie zaliczane do sektora finansów publicznych 
mające siedzibę na terenie Gminy Barciany.

8. Uchwała  w  sprawie  uchwalenia  regulaminu  cmentarzy  komunalnych  na  terenie  Gminy 
Barciany.

9. Uchwała w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach 
prowadzonych przez Gminę Barciany na rok 2009, określającego wysokość oraz szczegółowe 
warunki  przyznawania  nauczycielom  dodatków:  motywacyjnego,  funkcyjnego,  za  warunki 
pracy,  szczegółowe  warunki  obliczania  i  wypłacania  wynagrodzenia  za  godziny 
ponadwymiarowe  i  godziny  doraźnych  zastępstw  oraz  niektórych  innych  składników 
wynagrodzenia, dodatku mieszkaniowego, dodatku za wysługę lat oraz dodatku wiejskiego.

10. Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2008r.
11. Uchwała  w  sprawie  przystąpienia  do  realizacji  inwestycji  pod  nazwą  modernizacja  drogi 

powiatowej  Barciany  –  Srokowo,  oznaczoną  w  ewidencji  dróg  pod  nr  1725N  w  ramach 
Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych. 

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.
13. Wolne wnioski i informacje.
14. Wnioski mieszkańców. 
15. Sprawy różne.
16. Przyjęcie protokołu z XXIII sesji Rady Gminy.
17. Zakończenie obrad.

Ad. 4. Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta Gminy o przedstawienie informacji 
o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między sesjami.

Wójt Gminy przedstawił informację / informacja stanowi załącznik do protokołu /
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Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawienie informacji. Poprosił następnie Pana 
Tomasza Furgała – Zastępcę Komendanta Komendy Powiatowej Straży Pożarnej w Kętrzynie o 
zabranie głosu.

Pan Tomasz Furgał -   Zastępca Komendanta Komendy Powiatowej Straży Pożarnej w Kętrzynie 
podziękował  za  zaproszenie  i  złożył  na  ręce  Przewodniczącego  Rady Gminy  list  intencyjny  z 
prośbą o dofinansowanie obchodów 50-lecia KPSP w Kętrzynie. Powiedział, że koszt obchodów to 
ok.  30  tys  zł.  Zwrócił  się  też  do  radnych  o  pomoc  w  dofinansowaniu  zakupu  sztandaru. 
Przypomniał  także  o  sprawie,  którą  zgłaszał  na  wcześniejszej  sesji  –  dofinansowanie  zakupu 
podnośnika.  Powiedział,  że  wczoraj  odbyło  się  spotkanie  z  przedstawicielami  Litwy  – 
Kaliningradu. Okazuje sie, że Kaliningrad deklaruje chęć udziału w programach. Poprosił o pytania.

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że przedstawiał tę sprawę na komisjach. 

Pan Tomasz Furgał dodał, że rada Powiatu jest przychylna tym działaniom i liczy że odchody dojdą 
do skutku.

Pytań nie było.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za wystąpienie.         

        

Ad. 5. Interpelacje i zapytania Radnych.

Radna Ala Wierzbicka zapytała czy będziemy dalej wracali do ideii przekształcania szkół. Zapytała 
także o budynek spalonej poczty – może należałoby pocztę zobowiązać aby budynek ten rozebrali. 
Przedstawiła także wniosek mieszkańców z Aptynt – wiosną występowali do ANR o odstąpienie 
działki pod świetlicą – czy co się ruszyło w tej sprawie, a ponadto od wtorku w świetlicy rozpoczną 
się zajęcia malowania na szkle a nie ma tam opału i jest za zimno żeby te zajęcia się odbywały. 

Więcej interpelacji i zapytań nie zgłoszono.

Ad.  6.   Następnie  Przewodnicząca  Komisji  poprosiła  o  omówienie  uchwały  w  sprawie 
zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na 
terenie Gminy Barciany oraz dopłacie do 1 m3 ścieków. 

Wójt  Gminy  –  Łukasz  Wiśniewski  powiedział,  że  ostatnia  uchwała  w  tej  sprawie  była 
podejmowana  w  2005r.  Cena  wody  też  jest  na  stałym  poziomie  od  kilku  lat.  Uzasadniając 
podwyżkę wody Wójt  powiedział,  że chcąc modernizować hydrofornie to trzeba skąd te środki 
mieć. Dodał, że podwyżka wydaje się dość duża ale kwota 2,17 nie była podwyższana od 4 lat. 
Powiedział  też  o  załączniku  do  uchwały.  Wymienił  także  na  jakie  cele  przekazywany  jest 
abonament zgodnie z Rozporządzeniem Ministra Gospodarki. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie. Zapytał czy ktoś chce zabrać głos. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wacław Nowicki powiedział, że na cenę wody trzeba spojrzeć 
przez pryzmat wykonywanych inwestycji. Jest już stworzony projekt budżetu na 2009 rok. Są tu 
ujęte  4  inwestycje-  m.in.  kontynuacja  budowy  wodociągów.  Dyskutując  nad  cenami  wody  i 
ścieków wielu  radnych  miało  na względzie,żeby opłaty pokrywały  koszty wydobywania  wody. 
Inwestycje są niezbędne. Dodał, że teren gminy jest duży.  Powiedział, że powracają do remontów 
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wodociągów juz istniejących bo są do tego zmuszeni, mimo że nie ma jeszcze zwodociągowanej 
całej gminy. I nie mogą przeznaczyć środków do dopłaty do cen wody.
Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski wyjaśnił koszty wytworzenia wody.  Dopłata z budżetu gminy 
do zimnej wody to ok. 60 tys zł, ścieki także ok 60 tys zł dopłaty.  Powiedział, że ok 120 tys było 
dokładane z budżetu gminy. Dodał, że koszty należy ponieść wspólnie. Z kanalizacji korzysta ok. 
30 % mieszkańców, a z wodociągów ponad 90 %. A sieć wodociągowa jest bardzo duża i koszty są 
duże. Trzeba być gotowym na decyzje o podnoszeniu taryf. 

Wiceprzewodniczący  Rady Gminy –  Wacław Nowicki  powiedział,  że  inaczej  trzeba  traktować 
podejście do cen wody a inaczej do ścieków. W realiach wiejskich sieć jest bardzo długa i np. 
kilkanaście osób korzysta z całej sieci. Na takie warunkach Radni zdecydowali  dopłacić do stawek 
za ścieki.

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że przed sesją odbyło się wspólne posiedzenie komisji. 
Była to burzliwa dyskusja. Po dyskusji dopłata do wody została zniesiona. W wyniku prac komisje 
zaproponowały stawki jak w aktualnym projekcie uchwały.  Zapytał czy jeszcze ktoś chce zabrać 
głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym poddał ją 
pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 13 głosami za, głosów przeciw i 
wstrzymujących się nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu / .    

Ad. 7. Następnie Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że kolejnym punktem posiedzenia sesji 
jest  uchwała w sprawie ustalenia  warunków oraz trybu wspierania finansowego rozwoju sportu 
kwalifikowanego prowadzonego przez podmioty nie zaliczane do sektora finansów publicznych 
mające siedzibę na terenie Gminy Barciany. Poprosił Wójta Gminy o omówienie tego projektu.

Wójt  Gminy –  Łukasz  Wiśniewski  powiedział,  że  uchwała  dotyczy  dofinansowania  sportu  nie 
amatorskiego, a bardziej zorganizowanego. Uchwała ta umożliwia pomoc stowarzyszeniom, które 
zajmują się sportem dla seniorów – chodzi konkretnie o Klub Jurand. Powiedział, że te działania są 
po to aby wspierać sport, bo sport od dawna jest wspierany przez naszą gminę. Dodał, że uległa 
zmianie  ustawa o  sporcie  kwalifikowanym.  Dzięki  temu przygotowany został  projekt  uchwały, 
który określa  w sposób  szczegółowy przyznawanie  dotacji  i  rozliczania  się  z  niej.  Są to jasne 
zasady  uporządkowania  spraw  dofinansowania  sportu.  Dodał,  że  projekt  tej  uchwały  został 
szczegółowo omówiony na komisji.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wacław Nowicki powiedział, że była potrzebna ta uchwała. 
Szkoda, że tak późno wchodzi w życie. Do tej pory tylko tylko jeden podmiot korzystał z dotacji. 
Uchwała jasno precyzuje sposób dofinansowania i rozliczenia.

Przewodniczący  Rady  Gminy  powiedział,  że  na  komisji  została  szczegółowo  omówiono  ta 
uchwała. Z informacji Prezesa klubu wynika, że Reszel także korzysta z podobnej uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za dyskusję. Zapytał czy jeszcze ktoś chce zabrać głos 
przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym poddał ją pod 
głosowanie.  W głosowaniu  jawnym uchwała  została  przyjęta  13  głosami  za,  głosów przeciw i 
wstrzymujących się nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu / .                    

Ad. 8. Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił o omówienie kolejnej uchwały w sprawie 
uchwalenia regulaminu cmentarzy komunalnych na terenie Gminy Barciany.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że potrzeba podjęcia takiej uchwały uwidoczniła się 
niejednokrotnie. Omówił następnie zawartość uchwały oraz powiedział o zakazach. Powiedział, że 
komisja samorządu pracowała nad stworzeniem tej uchwały, omawiała i ostateczna wersja została 
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przedstawiona pozostałym komisjom. Powiedział, że ta uchwała wiąże się z pobieraniem opłat, ale 
to  zostanie  wprowadzone  zarządzeniem  Wójta.  Padła  propozycja  od  Kierownika  ZGKiM,  aby 
zakład był administratorem. I to spotkało się z aprobatą. Są zabezpieczone środki na rok przyszły na 
modernizację cmentarzy. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Wacław  Nowicki  powiedział,  że  treść  tej  uchwały  to 
minimum  tego  co  powinien  zawierać  regulamin.  W  uchwale  są  zawarte  zapisy,  obowiązki 
administratora  i  zakazy.  Kontrowersyjny  był  zapis  nt.  godzin otwarcia  cmentarza.  Ale  życie  te 
godziny zweryfikuje. Sprawa cmentarzy w sposób widoczny leży na sercu. Przez okres dwóch lat 
dokończono  ogrodzenia  cmentarza  w  Barcianach,  nowe  ogrodzenia  w  Windzie  i  Drogoszach. 
Ponadto co roku przekazywane są środki na cmentarze dla ZGKIM.

Przewodniczący Rady Gminy Henryk Nosek powiedział,  że ten regulamin to nowum w naszej 
gminie. Są zapisy, a czy sprawdzą się – uchwałę można zmieniać.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za dyskusję. Zapytał czy jeszcze ktoś chce zabrać głos 
przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym poddał ją pod 
głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 11 głosami za, głosów przeciw nie 
było i 2 głosami wstrzymującymi / uchwała stanowi załącznik do protokołu / .         

Ad. 9.   Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił o omówienie kolejnej uchwały w sprawie 
ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli  zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez 
Gminę Barciany na rok 2009, określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania 
nauczycielom dodatków: motywacyjnego,  funkcyjnego,  za warunki pracy,  szczegółowe warunki 
obliczania  i  wypłacania  wynagrodzenia  za  godziny  ponadwymiarowe  i  godziny  doraźnych 
zastępstw oraz niektórych innych składników wynagrodzenia, dodatku mieszkaniowego, dodatku za 
wysługę lat oraz dodatku wiejskiego.

Sekretarz  Gminy  –  Anna  Tereszko  powiedziała,  że  obowiązek  uchwalenia  regulaminu  jest 
coroczny.  Regulamin  został  zaakceptowany  prze  związki  nauczycielskie.  Następnie  omówiła 
poszczególne rozdziały.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wacław Nowicki powiedział, że ma dwie wątpliwości – co do 
treści  uchwały  w pkt  8  –  jakie  warunki  powinien  spełniać  nauczyciel  ,  aby  otrzymać  dodatek 
motywacyjny oraz w rozdz. VII pkt 3 . Poprosił o wyjaśnienie.

Sekretarz Gminy – Anna Teresko powiedziała,  że co do rozdziału 2 – dodatek motywacyjny - 
warunki musi spełniać nauczyciel, a warunki te ustala dyrektor. Nie koniecznie warunki te muszą 
być spełnione. 

Radca Prawny – Marek Zawadka poprosił o przerwę techniczną. 

Sekretarz i radca  prawny udali się w celu uzgodnienia treści projektu uchwały.

Po powrocie Wójt poprosił o wniesienie autopoprawki. Powiedział, że szczegóły przestawi radca 
prawny.

Radca Prawny – Marek Zawadka powiedział, że znaczących poprawek nie można wnosić ponieważ 
treść  regulaminu  została  uzgodniona  ze  związkami  nauczycielskimi.  Następnie  przedstawił 
propozycje zmian:
Pkt. 8 – dodać wyraz szczegółowych 
Rozdział  VII  pkt  3  –  poprawienie  zapisu  na  dodatek  motywacyjny  nauczycielom   przyznaje 
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dyrektor szkoły, a dyrektorowi Wójt Gminy.

Przewodniczący  Rady  Gminy  poddał  propozycję  zmiany  zapisu  pkt  8  pod  głosowanie.  W 
głosowaniu jawnym propozycja została przyjęta 13 głosami za. Następnie  Przewodniczący Rady 
Gminy  poddał  propozycję  zmiany  zapisu  rozdziału  VII  pkt  3  pod  głosowanie.  W głosowaniu 
jawnym propozycja została przyjęta 13 głosami za.

Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  zapytał  czy  jeszcze  ktoś  chce  zabrać  głos  przed 
głosowaniem.  W związku  z  brakiem pytań  odczytał  projekt  uchwały,  po  czym  poddał  ją  pod 
głosowanie.  W głosowaniu  jawnym uchwała  została  przyjęta  13  głosami  za,  głosów przeciw i 
wstrzymujących nie było  / uchwała stanowi załącznik do protokołu / .    

Ad. 10. Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił o omówienie kolejnej uchwały w sprawie 
zmian w budżecie gminy na 2008r. 

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że ilość zmian w budżecie nie jest duża. Budżet 
zwiększa się. Następnie przedstawił zmiany po stronie dochodów i po stronie wydatków. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie. Zapytał  czy jeszcze ktoś chce zabrać 
głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym poddał ją 
pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 13 głosami za, głosów przeciw i 
wstrzymujących się nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu / .       

Ad. 11. Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił o omówienie kolejnej uchwały w sprawie 
przystąpienia  do  realizacji  inwestycji  pod  nazwą  modernizacja  drogi  powiatowej  Barciany  – 
Srokowo,  oznaczoną  w  ewidencji  dróg  pod  nr  1725N  w  ramach  Narodowego  Programu 
Przebudowy Dróg Lokalnych. 

Wójt  Gminy  –  Łukasz  Wiśniewski  powiedział,  że  informował  o  pismach  ze  Starostwa  na 
poprzedniej sesji. Droga Barciany – Srokowo jest drogą wojewódzką, ale od 1 stycznia przeszłego 
roku zostanie przekwalifikowana na powiatową. Koszt tej inwestycji to 1 mln 200 tys. Powiedział, 
że do dnia dzisiejszego trwa nabór wniosków. Dodał, że taka była  propozycja Starostwa. Wolą 
Rady jest czy taki cel będzie realizowany. Powiedział, że były takie sugestie, iż drogi gminne także 
są  w  opłakanym  stanie.  Dlaczego  więc  dokładamy  do  dróg  powiatowych.  Budżet  gminy  jest 
ograniczony.  Powiedział,  że  drugi  wniosek,  który  wpłynął  ze  Starostwa to  modernizacja  drogi 
Arklity – Mołtajny ( do cmentarza ). Oczekiwanie ze Starostwa to dofinansowanie gminy w 500 tys 
zł. Powiedział, że ze strony Wójta jest chęć działania – remontu dróg. Wiadomo jest, że z roku na 
rok drogi będą ulegały degradacji. Wójt powiedział także, że w dniu wczorajszym wpłynęło pismo 
od Sołectwa Suchawa z prośbą o zabezpieczenie  środków na modernizację  drogi  w Suchawie. 
Powiedział,  że to jest  droga powiatowa i  przychylności  ze strony Starostwa nie było.  Wyjaśnił 
ponadto, że na dofinansowanie modernizacji drogi Barciany  - Srokowo ubiegają się z programu 
rządowego, a na dofinansowanie drogi Arklity – Mołtajny z Regionalnego Programu Operacyjnego. 
Powiedział, że jeśli my nie skorzystamy to kto inny sięgnie po te środki. Dodał, że były sugestie 
Rady dlaczego gmina dokłada 50 %. Powiedział, że te drogi będą służyły nam przez wiele lat. To 
dodatkowe środki na drogi. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wacław Nowicki powiedział, że jak słychać z wypowiedzi 
Wójta Rada Gminy stoi  przed trudnymi decyzjami.  Musimy przyznać środki na zadania innych 
organów samorządu. Z jednej strony jest przeciwny, ale tę drogę użytkują prawie wszyscy. Odcinek 
drogi bardziej zniszczonej jest po naszej stronie. Kwota, o której rozmawiamy, może się zmienić i 
możemy zostać zaskoczeni  podczas realizacji  inwestycji.  Powiedział,  że chcielibyśmy poprawić 
stan  dróg  lokalnych,  bo  częściej  się  nimi   poruszamy.  Kwota  600 tys  zł  jest  przeznaczona  na 

6



utrzymanie dróg lokalnych. Więc widać nad jakimi Radni są postawieni decyzjami.  Dodał, że z 
ciężkim sercem podniesie mandat za przyjęciem tej uchwały. 

Wójt  Gminy  –  Łukasz  Wiśniewski  powiedział,  że  w  nawiązaniu  do  słów  Pana  Nowickiego  i 
uzupełniając informacje – to dobry punkt zaczepienia.  Powiedział,  że jeżeli decydujemy się na 
inwestycje to trzeba mieć środki. Ale jeśli chce się realizować inwestycje to należy to powiązać z 
podatkiem rolnym. Mając projekt budżetu mamy zaplanowane inwestycje. Ta decyzja jest na kilka 
lat. Druga kwestia, którą poruszył Wójt to, że opracowując wniosek wyliczono, że z drogo Barciany 
– Srokowo korzysta 2,5 tys mieszkańców. W programie, z którego ubiegamy się o dofinansowanie, 
jest  zapis,  że  wniosek  należy  składać  wspólnie,  bo  wspólne  działania  są  wysoko punktowane. 
Powiedział też, że podczas realizacji inwestycji koszty mogą się zwiększyć.

Radny  Wiesław  Gajdowski  powiedział,  że  zadaje  sobie  pytanie:  kto  zdecydował,  że  ma  być 
modernizowana ta droga, kto zdecydował, że tyle środków ma być przeznaczonych  i dlaczego nie 
inna droga? Zabezpieczono środki na 12 km drogi. Do Gminy Barciany należy 4,6 km. Zapytał czy 
Starostwo  wyłoży  więcej  niż  100  tys  zł.  Zapytał  także  czy  będzie  prowadzona  inwestycja 
kanalizacja Barcian i Starego Dworu.

Wójt  Gminy  –  Łukasz  Wiśniewski  odpowiedział  na  postawione  pytania.  Na  pytanie:  kto 
zdecydował,  że ma być dołożone 200 tys Wójt  odpowiedział,  że to decyzja  Starosty – od nich 
wypłynęła taka propozycja. Powiedział, że mamy inne drogi w powiecie w jeszcze gorszym stanie, 
ale nie wszystkie drogi kwalifikują się do dofinansowania. Droga powiatowa powinna łączyć drogi 
wojewódzkie i powinna mieć jakiś priorytet. Powiedział, ze możemy składać wnioski na inne drogi, 
ale  spadną  one  na  niższe  pozycje  w  liście  rankingowej.  W naszym  przypadku  jest  wykonana 
dokumentacja  na  drogi  przygraniczne  i  drogę  w Suchawie.  I  tylko  możemy rozmawiać  o  tych 
drogach. Modernizacja tej  drogi to propozycja i jeżeli nie spotka się z akceptacją to nie będzie 
robiona.  W  stosunku  do  dróg  nie  ma  żadnych  wytycznych.   Na  dzień  dzisiejszy  środki  na 
modernizacje  dróg pochodzą z programów rządowych.  Drogi maja służyć wszystkim.  Odnośnie 
pytania o kanalizację Wójt powiedział, że w budżecie na przyszły rok jest zabezpieczona kwota 25 
% , ale nie ma środków unijnych. Ma nadzieję, że w 2009 roku strumień euro ruszy. Jedyne środki 
jakie  ruszyły  to w ramach LGD i  działania  rozpoczną się  w czerwcu.  Liczy  na to,  że coś  się 
wydarzy  w  przyszłym  roku.  Póki  co  trwamy  w  przekładaniu  środków.  Jeśli  będzie  nabór  to 
będziemy  aplikować  o  środki.  Wiele  jeszcze  miejscowości  ma  problem z  brakiem kanalizacji. 
Wszystko  to  jest  bardzo  kosztowne.  Powiedział,  że  starał  się  złożyć  projekt  budżetu,  aby 
wystarczyło na kanalizację i na drogi. Czas jesienny to czas decyzji – to co Rada zdecyduje to Wójt 
będzie robił. 

Przewodniczący Rady Gminy - Henryk Nosek powiedział, że na komisji była omawiana sprawa 
drogi  Barciany  Srokowo.  Odniósł  wrażenie,  że  jest  akceptacja  tej  uchwały.  Były  wnioski  o 
negocjowanie zróżnicowania kwoty procentowej udziału w tej inwestycji. Uchwała jest intencyjna, 
a projekt musi zostać zaakceptowany. Powiedział następnie, ze wpłynęło pismo od Rady Sołeckiej 
Sołectwa  Suchawy, które następnie odczytał.   

Wójt Gminy -  Łukasz Wiśniewski apeluje, aby poprzeć uchwałę. Także wychodził z założenia i 
takiego  jest  zdania,  aby  dokładać  mniejszy  procent.  Ale  zmienił  zdanie,  bo  wspólnie  możemy 
więcej.  Projekt  został  przychylnie  przyjęty przez  Radę Gminy Srokowo i  Rade Powiatu.  Jeżeli 
chodzi o drogę w Suchawie nie znalazła się ona w projekcie budżetu gminy na rok przyszły. 

Przewodniczący Rady Gminy Henryk Nosek powiedział, że Gmina Srokowo także dokłada do tej 
inwestycji.

Radny Wiesław Gajdowski powiedział, że są różne odległości  a taka sama kwota.
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Wójt Gminy Łukasz Wiśniewski powiedział, że do Gminy Barciany należy odcinek drogi 4,400 
km, a do Gminy Srokowo 8, 200 km. Jednak na naszym odcinku jest o wiele więcej prac, bo m.in. 
wymiana podłoża, ponieważ nasz odcinek jest bardzo zniszczony. 

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka  powiedziała,  że  droga  jest  w  szczególności  przeznaczona  na  cele  turystyczne.  Latem 
jeździmy tą drogą nad jezioro. Dzięki temu będziemy mieli więcej turystów w naszej gminie.  

Radny Wiesław Gajdowski powiedział, że nikt nie neguje, że infrastruktura jest ważna. Neguje to, 
że się narzuca partycypowanie w kosztach. 

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski poprawił , że nie narzuca a proponuje. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za dyskusję. Zapytał czy jeszcze ktoś chce zabrać głos 
przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym poddał ją pod 
głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 12 głosami za, głosów przeciw nie 
było i 1 głosem wstrzymującym / uchwała stanowi załącznik do protokołu / .         

Ad. 12. Odpowiedzi na interpelacje. 

Wójt  Gminy  –  Łukasz  Wiśniewski  odpowiedział  na  interpelację  radnej  Ali  Wierzbickiej,  w 
pierwszej kolejności na pytanie związane z ideą tworzenia zespołów szkół. Powiedział, że patrząc 
na  proponowane  zmiany  w  ustawie  będzie  to  możliwe.  Temat  ten  wywołuje  ciągłe  emocje. 
Powiedział, że jest po konferencji z Kuratorem Oświaty i  zauważył, że trzeba będzie się zmierzyć z 
faktem niżu demograficznego. 
- Jeżeli chodzi o budynek po byłej poczcie w Mołtajnach to powiedział, że to jest własność poczty i 
czy jest prowadzone postępowanie z nadzoru budowlanego tego nie wie. Należałoby to zgłosić w 
nadzorze budowlanym.     
- Wójt odpowiedział na pytanie związek z własnością świetlicy w Aptyntach. Powiedział , że było 
wystosowane pismo do ANR. W podobnej  sytuacji  jest  świetlica  w Solkienikach i  Kolwinach. 
Kwestia wyprostowania tej sprawy jest oczywista. Jednakże zmienił się Dyrektor Agencji i stoją na 
stanowisku, ze nie przekazywać pojedynczo lokali tylko całym pakietem. Jednakże nie wszystkie 
budynki nadają się do użytku. Cieszy się, że udało się uporać z umowami agencyjnymi. 
- Jeżeli chodzi o opał na świetlice to Wójt powiedział,  że o to należy się zwrócić do dyrektora 
GOK-u. Poprosił aby w tej sprawie zgłoszono się do Wójta osobiście. 

Ad. 13. Wolne wnioski  i informacje.

Wójt  Gminy – Łukasz Wiśniewski  powiedział,  że chciałby przedstawić sprawę tzw. inicjatywy 
śmieciowej. Powiedział, że wcześniej była inicjatywa – projekt uchwały o przystąpieniu do Zakładu 
w  Olsztynie.  Ci  ,  którzy  nie  uregulują  spraw  śmieciowych,  będzie  nakaz  Marszałka.  My  nie 
podjęliśmy  takiej  uchwały.  Powiedział,  że  na  terenie  województwa  maja  być  likwidowane 
wysypiska. Najbliżej pozostają wysypiska w Bartoszycach i Świdrach, Polska Wieś i Sękity pod 
Bisztynkiem.  Jeśli  Mażany  nie  uzyskają  pozwolenia  to  nie  będzie  gdzie  wywozić  śmieci.  Od 
stycznia zwiększa się opłata marszałkowska z 70 zł do 100 zł za tonę śmieci, a z kolei koszty te 
zostaną  przerzucone  na  mieszkańców.  Dodał,  że  zostana  podjęte  próby  utrzymania  Mażan. 
Pozostaję także drogie wyjście – przystąpienie do inicjatywy olsztyńskiej, ale tam weszło 19 gmin, 
a 21 nie. Mieliśmy wyznaczona kwotę do zapłaty 600 tys, ale teraz trzeba będzie zapłacić 1.200 tys 
zł.  Ale  na  razie  nie  mamy zaplanowanych  takich  środków.  Powiedział,  że  może  w przyszłym 
tygodniu uda się zorganizować spotkanie w sprawie śmieci. Dodał, ze od 2013 roku na składowiska 
mogą trafiać tylko śmiecie przetworzone. Powiedział następnie, ze był na spotkaniu dot. Orlik 2012 
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i  mamy możliwość przystąpienia do tego programu.  Otrzymamy 933 tys:  500 tys  z PROW, a 
pozostałe srodki od  Marszałka. Powiedział o lokalizacji tego boiska – koło gimnazjum. Dodał, ze 
gmina musi dołożyć ok. 100 tys zł. Musi złożyć do 24 listopada deklarację i prosi Rade Gminy o 
zdanie. 

Przewodniczący  Rady  Gminy  Henryk  Nosek  powiedział,  że  temat  programu  Orlik  był 
przedstawiany na komisji. Powiedział, że była wstępna zgoda, chyba że ktoś zmienił zdanie. Nie 
było sprzeciwu na ten temat.

Ad. 14 Wnioski mieszkańców. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zgłaszanie wniosków mieszkańców. 

Nie było.

Ad. 15. Sprawy różne.

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, ze w tym punkcie przewidziana jest dyskusja na temat 
wysokości podatku rolnego. 

Wójt Gminy Łukasz Wiśniewski powiedział, ze ta sprawa była poruszona na zebraniu wiejskim w 
Solkienikach.  Ze  strony Rady padła propozycja  aby tę  sprawę poruszyć na  sesji  Rady Gminy. 
Powiedział, ze stawka podatku rolnego ustalana jest przez Prezesa GUS i wynosi średnią cenę 1 
kwintala żyta w ostatnich trzech kwartałach i wynosi 55,89 zł X 2,5 q  żyta = 139,50 zł od 1 ha 
czyli o 6,22 zł niż w tym roku. Powiedział, że to jest cena urzędowa. Rozmawiał z rolnikami i wie, 
że nie było tak wysokiej ceny żyta w tym roku. Wzrosły natomiast ceny srodków chemicznych, 
nawozów. Powiedział, że Rada Gminy ma możliwość obniżenia stawki podatku. Ale skutkuje to nie 
tylko  mniejszym  budżetem  gminy,  ale  także  obniżeniem   subwencji  o  kwotę  pomniejszonego 
podatku.  Powiedział,  że  propozycja  mieszkańców  Solkienik  to  40  zł  za  1q.  Jest  to  znaczne 
uszczuplenie budżetu gminnego, bo 4 mln to wpływy z podatku rolnego  i jest  to podstawowy 
wpływ. Dodał, ze jeżeli podatek zostanie obniżony to nie ma co myśleć o realizacji inwestycji. Nie 
ma jeszcze skończonych wodociągów i kanalizacji.  Zadał pytanie jak to pogodzić. Wójt jest od 
tego,  że może stosować inne formy pomocy rolnikom np. odroczenia,  umorzenia  podatku.  Jest 
wiele pytań, wiele aspektów. Prosi radnych aby pamiętali o konsekwencji swoich decyzji. Zebrał 
informacje z innych gmin naszego powiatu nt. stawek podatku rolnego – wszyscy przyjęli stawkę 
GUS. Powiedział, ze każdy samorząd ma swoje problemy.  Rozmawiał z mecenasem, ze w trakcie 
roku także można obniżyć stawkę tego podatku. Powiedział także, ze gmina przekazała w tym roku 
80  tys  na  Izby  Rolnicze,  bo  taki  ma  obowiązek.  Natomiast  Izby  powinne  dbać  o  rolników. 
Powiedział, że wolą Rady jest ta kwestia.

Sołtys  Sołectwa  Solkieniki  –  Józef  Fenik  zapytał  co  Rada  proponuje.  Sołectwa  Solkieniki 
proponował stawkę 40 zł za 1 q. 

Pani Koziatek – mieszkanka Suchawy podziękowała za projekt  budżetu gminy. Powiedziała,  ze 
zawsze coś jest ważniejsze np. wg Starosty droga w Suchawie jest drogą do nikąd. Ważny jest 
turysta. Powiedziała, ze w Suchawie mieszka 37 rolników – to 140 osób. Większość mieszka przy 
drodze. Prosili Starostę , aby rozłożył te inwestycję na lata. Starosta odpiera atak do Wójta, a Wójr 
do Starosty. I tym samym nie ma tej inwestycji w budżecie. 

Sołtys Sołectwa Suchawa – Józef Chwała zaproponował ustalenie podatku rolnego na I półrocze. 
Proponuje 45 zł za 1q. 
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Wójt Gminy – Łukasz Wisniewski powiedział, że teraz nie można ustalić podatku na I półrocze. To 
jest  niemożliwe.  Powiedział  następnie,  że  co  do  drogi  w  Suchawie  to  spotykał  się  z 
przedstawicielami  Suchawy  w  październiku.  Także  było  wiele  emocji.  Jeżeli  chodzi  o  droge 
Barciany  Srokowo  to  mieszkańcy  Suchawy  też  z  niej  korzystają.  Zaproponował  zrobić  coś 
ważniejszego. Na piśmie otrzymał propozycję Starosty o zabezpieczenie środków na te drogę oraz 
na drogę Arklity – Mołtajny. 

Pani  Koziatek  –  mieszkanka  Suchawy  powiedziała,  że  od  Starosty  mają  pismo,  żeby  Wójt 
zaproponował środki. Odczytała to pismo. 

Wójt Gminy – Łukasz Wisniewski powiedział, że nie ma tu żadnej psychologii. Droga w Suchawie 
to 3 mln. Mieszkańcy chcą 500 tys, ale gdzie je znaleźć. Czy Starosta dołoży brakującą  resztę?

Pani Koziatek – mieszkanka Suchawy powiedziała, że 500 tys od gminy i 500 tys od Starostwa to 1 
mln czyli 1 km drogi. 

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że nie mamy takich środków. Zapytał dlaczego inni 
mieszkańcy naszej gminy maja mieć drogi gruntowe a Suchawa asfaltową. Droga przez Piskorze 
jest  asfaltowa,  a  jest  w  skandalicznym  stanie  –  rozpada  się.  Gmina  łata  i  konserwuje  drogi. 
Zaczynamy od tego co jest ważne. Rozumie także argumenty przedstawione przez mieszkańców 
Suchawa. 

Pani  Koziatek  –  mieszkanka  Suchawy   zapytała  czy  Rada  odtwarzała  płytę,  która  dostarczyli 
mieszkańcy Suchawy. 

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski odpowiedział, że nie. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wacław Nowicki powiedział, że przez 18 lat nikt nie słuchał 
argumentów  przedstawianych  przez  mieszkańców.  To  co  zrobiła  obecna  Rada  to  opłaciła 
dokumentację na tę drogę. Powiedział, że nie jest Radzie obojętna ta sprawa. W Radzie też SA 
rolnicy i wysłuchali ich argumentów.

Pan  Andrzej  Czyżewski  –mieszkaniec  Suchawy,  a  zarazem  przedstawiciel  Izby  Rolniczej 
powiedział, że dwa lata temu podatek był niższy i inwestycje wykonywano. Powiedział, że ostatni 
program w telewizji dot. drogi to lekki pstryczek dla Starosty. Ponadto gdy rozmawiali ze Starostę 
to nie było mowy że będzie robiona droga Arklity Mołtajny. Powiedział, ze Solkieniki też mają 
drogę gruntową. Dodał,  ze najwięcej  dostawców mleka jest  w Suchawie.  Nie ma takiej  drugiej 
miejscowości w gminie, gdzie jest tylu producentów mleka.      

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka  powiedziała,  że  nie  oglądała  programu  w  telewizji.  Powiedziała,  że  objeżdżali  teren 
gminy w celu lustracji oświetlenia i droga w Suchawie wcale nie jest najgorsza. Zaproponowała by 
przejechać  się  innymi  drogami  powiatowymi  np.  Modgarby,  Kolwiny,  Solkieniki.  Nie  życzy 
nikomu takich dróg jak te wymienione.                    

Sołtys Sołectwa Solkieniki – Józef Fenik powiedział, że żyto sprzedaje się tanio, a podatek płacić 
trzeba wysoki. Dostają 70 groszy za 1 litr mleka. Jak żyć za takie zyski. Zasłaniają się budżetem. A 
rolnikom chodzi tylko o realne ceny.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że można się jeszcze spotkać i porozmawiać w tej 
sprawie. Dodał, że wszystkie spółki z naszej gminy płacą podatek. I nie można tego mylić bo 2/3 
wpływu z podatku rolnego to wpływy od firm. Dodał,że w tym roku gmina wypłaciła ok. 1 mln zł 
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zwrot  akcyzy  –  to  jest  pomoc  rolnikom.  Powiedział  także,  że  realizując  inwestycje  trzeba 
zabezpieczyć wkład własny. Jeśli się razem nie dołożymy do budżetu to nic nie będzie robione. Ma 
różne formy pomocy i może pomóc indywidualnie. 

Przewodniczący  Rady Gminy powiedział,  że obniżenie  podatku do 45 zł  to  ok.  650 tys mniej 
wpływu do budżetu. 

Sołtys Sołectwa Suchawa – Józef Chwała powiedział, że był problem bo studzienki przy drogach 
zostały zawalone błotem. Zgłaszał to na zebraniu wiejskim.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski odpowiedział, że takimi sprawami zajmuje się w starostwie Pan 
Urbański.  
 
Przewodniczący Rady Gminy powiedział,  że w grudniu planuje się jeszcze sesje.  Proponuje się 
spotkać i wypracować konkretne propozycje co do tej kwestii.  Radni nie podwyższają stawki – 
utrzymują stawkę GUS.

Radca prawny – Marek Zawadka powiedział,  że prawo do uchwalania podatków ma Rada. Nie 
można wiecować co do tej kwestii. Powiedział, że zna gminę w której obniżono podatek do 50 zł za 
1 q, ale to co wcześniej obiecywano nie będzie realizowane. 

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował spotkać się przed następna sesją. 

Pan  Szykiewicz   Tadeusz  –  mieszkaniec  Barcian  powiedział,  że  wyłączono  lampę  przy  ulicy 
Mazurskiej  (  zjazd  na  drogę  przy  której  mieszka   ).  Zaproponował,  żeby  Radni  koło  siebie 
wyłączyli także lampy. Płaci bardzo wysokie podatki.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział,  że ta lampa została wskazana przez Komisję do 
wyłączenia. Taka była decyzja Radnych. Niektóre lampy świecą po polach. Druga rzecz to lampy 
trzeba modernizować. Dodał, że wkrótce zostaną wywieszone ozdoby świąteczne. Od wioseczki 
będą zamontowane na lampach. 

Pan Szykiewicz  Tadeusz – mieszkaniec Barcian zapytał dlaczego nie ma dopłaty do wody, tylko 
jest do ścieków. Przecież tylko część mieszkańców korzysta z kanalizacji. 

Wójt  Gminy  –  Łukasz  Wiśniewski  powiedział,  że  przygotował  propozycję  uchwały  z  dopłatą 
zarówno do wody jak i do ścieków. Ale radni zdecydowali że dopłata będzie tylko do ścieków. 
Cena wody wzrosła, ale zamysł jest taki żeby oszczędzać wodę. Dodał, że z góry jest założone, iż 
utrzymanie sieci kanalizacyjnej jest deficytowe. 

Ad. 16. Przyjęcie protokołu z XXIII sesji Rady Gminy.

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że protokół z poprzedniej sesji był wyłożony do wglądu 
pół godziny przed sesją. Zapytał czy są uwagi do protokołu. Uwag nie było, w związku z czym 
Przewodniczący poddał protokół pod głosowanie. W głosowaniu jawnym protokół został przyjęty 7 
głosami za i 1 głosie wstrzymującym .

Ad. 17. Zakończenie obrad.

W związku z zakończeniem obrad Przewodniczący podziękował wszystkim za udział w obradach i 
zakończył obrady XXIV sesji Rady Gminy. 
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Przewodniczący Rady Gminy

          Henryk Nosek 

Protokolant: Emilia Żelichowska
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